ANNEX 4
Sturgeon and CITES

The presentation starts with an outline of CITES and its role in sturgeon management.

Sturgeon are on Appendix II of CITES. It is recommended in Conference Resolution 12.7 (CoP 13) that CITES signatories (Parties to the Convention) do not accept the importation of sturgeon or caviar unless the imported material is fully in accordance with the agreed catch and export quota system.
The Caspian sturgeon and caviar quotas have been declining over the last 5 years, and the proportion of the quota utilized each year has also been falling. This suggests a continuing decline of the sturgeon stocks in spite of the TACs established by the Commission for Bioaquatic Resources, intended to protect these stocks.

The trade in caviar is subject to the registration and licensing of exporters and to labeling conditions on the caviar export containers.

A regional conservation strategy has been signed (2003) entitled the ‘Joint Management Conservation and Sustainable Use of Caspian Bioresources’. This agreed strategy requires a review in 2006 of the regional effectiveness of regional sturgeon conservation and management strategies, and of the actions taken by the range states to support these.

Although CITES deals primarily with international trade in endangered species, its mandate, through labeling and sustainable use considerations, also permits some examination of internal/domestic trade.

Осетровые  и СИТЕС

Презентация начинается с обзора деятельности СИТЕС и его роли в управлении промыслом осетровых. Осетровые включены в  Приложение II СИТЕС. В Резолюции 12.7 (СоР 13)  Конференции была рекомендовано , что страны подписавшие конвенция СИТЕС (Участники Конвенции) не должны импортировать осетр и икру пока импортируемый  товар не будет полностью соответствовать согласованной системе квот на  вылов и экспорт.

Квоты  Каспийского осетра и икры уменьшаются в последние 5 лет и пропорция квоты используемые каждый год также уменьшаются . Это предполагает продолжительный спад запасов осетра , вместо ОДУ установленной Комиссией Биоводных ресурсов настроенной для защиты этих запасов.

Торговля икры это предмет для регистрации и лицензирование экспортеров и условии маркирование банок для экспорта икры. 

Региональная стратегия охраны – «Совместная Управления, Охрана и Устойчивое пользование Каспийских биоресурсов» была подписана в 2003 году. Такая согласованная стратегия требует обзор в 2006 году региональной эффективности стратегии региональной охраны и управления осетровых и действии предпринятых со стороны государств для их поддержки.
Хотя СИТЕС занимается вопросами международной торговли видами, находящимися на грани исчезновения , его мандат , посредством маркировки и устойчивого пользования, также позволяет некоторые проверки внутренней торговли.
